
Protokół Nr 36/2022 

z posiedzenia XXXVI Sesji Rady Gminy Obryte 

w dniu 27 października 2022 roku 

Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 12:01 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXV posiedzenia Sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 2022 r. 

5. Wolne wnioski i informacje. 

6. Zakończenie obrad. 

Ad. 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia XXXVI Sesji Rady Gminy zwołanej w trybie pilnym dokonał Pan 

Krzysztof Oleksa – Przewodniczący Rady Gminy Obryte. Powitał wszystkich obecnych 

na posiedzeniu. Następnie Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad. 

Na stan 15 radnych obecnych jest 14, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. 

Listy obecności radnych oraz osób zaproszonych stanowią załączniki do protokołu. 

Ad. 2.  Przyjęcie porządku obrad. 

P. Przew. RG – porządek obrad macie Państwo przed sobą, czy są jakieś zmiany do porządku 

obrad.  

P. Mroczkowski – 21 października otrzymałem od wójta pismo dotyczące wykazu wydatków 

na modernizację oświetlenia w gminie, o które prosiłem w imieniu własnym i radnych. 

W związku z tym chciałbym zaproponować dodatkowy punkt: Informacja na temat wydatków 

poniesionych na modernizację oświetlenia ulicznego w gminie w latach 2019 – 2020. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad dodatkowego punktu: Informacja na temat wydatków 

poniesionych na modernizację oświetlenia ulicznego w gminie Obryte w latach 2019 - 2020 

głosowało 6 radnych, 5 wstrzymało się od głosu, 3 było przeciw. 

Imienny wykaz głosowania radnych w tej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

P. Przew. RG – dodatkowy punk zostanie wprowadzony po puncie 4. 

P. Przew. RG - przegłosujemy porządek obrad ze zmianą. 

Imienny wykaz głosowania radnych w tej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za przyjęciem porządku obrad ze zmianą głosowało 14 radnych (100% obecnych). 

P. Przew. RG – porządek obrad ze zmianą został przyjęty. 
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXV posiedzenia Sesji. 

P. Przew. RG - protokół z XXXV posiedzenia Sesji był wyłożony do wglądu przed 

posiedzeniem. Uwag ani propozycji zmian nie wniesiono. 

Imienny wykaz głosowania w tej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za przyjęciem protokołu z XXXV posiedzenia Sesji głosowało 14 radnych (100 % obecnych). 

P. Przew. RG – stwierdzam, że protokół został przyjęty. 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 2022 r. 

P. Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 

P. Skarbnik – omówiła zmiany do Uchwały Budżetowej z uzasadnienia do w/w uchwały, 

która stanowi załącznik do protokołu. 

Uwag ani pytań nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania w tej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100 % obecnych). 

Uchwała Nr XXXVI/240/2022 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 

2022r. została podjęta.  

Ad. 5. Informacja na temat wydatków poniesionych na modernizację oświetlenia 

ulicznego w gminie w latach 2019 – 2020.   

P. Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 

P. Mroczkowski – pamiętamy wystąpienie wójta z ostatniej sesji z dnia 7 października, kiedy 

to powiedział, że jeżeli nie złożę wniosku o udostępnienie informacji publicznej, nie otrzymam 

wiedzy na temat wydatków poniesionych na modernizację oświetlenia. Takiego wniosku 

nie złożyłem i nigdy nie złożę, skoro składam wniosek jako radny na sesji. Widocznie wójt 

uznał swój błąd i przyznał mi rację. Kiedy wójt powiedział mi na sesji, że nie przygotuje tej 

informacji, zrobiłem swój wykaz. Wykaz, który przygotowałem diametralnie różni się różni od 

tego, który dał mi wójt. Jest to pismo urzędowe z podpisem i pieczątką wójta. Chciałbym, żeby 

po mojej wypowiedzi w tym temacie wypowiedział się wójt. Wójt wykazał mi poszczególne 

lata, ja też tak zrobiłem. 

W 2019 były modernizowane były Psary i Gródek Rządowy. Wójtowi wyszło 108.000,00 zł, 

u mnie 110.000,00 zł. 

W 2020 roku wójtowy wyszło 70.000,00 zł, a u mnie łącznie 136.000,00 zł, gdzie Sokołowo 

wyniosło 21.000,00 zł, Rozdziały 21.000,00 zł, Płusy 10.000,00, Gródek Nowy 16.000,00 zł, 

Psary 14.000,00 zł, Zambski 15.000,00 zł, Obryte 39.000,00 zł. 
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W 2021 roku wójta wyszło 113.000,00 zł, u mnie razem 161.000,00 zł.  Psary 40.000,00 zł, 

Wielgolas 20.000,00 zł, Płusy 22.000,00 zł, Cygany 10.000,00 zł, Gródek Nowy 5.000,00 zł, 

Gródek Rządowy 26.000,00 zł, Ciółkowo Nowe 7.000,00 zł, Obryte 31.000,00. 

Z 2022 rokiem miałem pewien kłopot, ponieważ nie ma jeszcze raportu ale są materiały, 

z których skorzystałem. Zaznaczam jednak, że mogłem dokonać pomyłki. W 2022 roku u wójta 

wyszło 46.000,00 zł, u mnie 141.000,00 zł. Rowy 33.000,00 zł, Sokołowo 15.000,00 zł, 

Bartodzieje 22.000,00 zł, Zambski 22.000,00 zł, Ulaski 23.000,00 zł, Obryte 11.000,00 zł, 

Płusy 15.000,00 zł. Łączna kwota, którą wójt mi przedstawił wynosi 341.000,00 zł, u mnie jest 

to 548.000,00 zł. Panie wójcie udzielanie fałszywej lub nieprawdziwej informacji, albo 

wprowadzanie w błąd radnych i mieszkańców jest karalne. Albo zlekceważył pan radnych 

i mnie, i pracownik urzędu na odwal to dla pana przygotował, albo zlekceważył pana 

pracownik. Według mnie on od jutra nie powinien być pracownikiem, ale to do pana decyzja 

należy. 

Prosiłem w drugiej części o oszczędności. Wiadomo, że pewne linie są rozbudowywane 

i do tego nic nie mam, ponieważ każdemu mieszkańcowi należy się oświetlenie. Natomiast 

raziło mnie i mieszkańców dublowanie lamp. Jeśli lampa była żarowa albo sodowa, to jej 

zamiana na ledową jest trzy razy droższa. Ma na ona na celu nie tylko dłuży czas użytkowania, 

ale również dużo więcej światła. Według mnie wystarczyło zamienić te lampy, które były 

na ledowe i światła by wystarczyło. Oświetlenie nie ma na celu zamianę nocy na dzień, 

a bezpieczne poruszanie się. 

W Psarach, Obrytem, Gródku lampy były zdublowane. Jeżeli chodzi o oszczędności, to: 

W 2018 roku było 102.000,00 zł, a 2021 roku 99.000,00 zł, czyli o 3.000,00 zł.  

Na ostatniej sesji wójt udzielił mi nieprawdziwej informacji, ponieważ powiedział, że jest to 

wynik tego, że kilowatogodzina wzrosła niemal dwukrotnie. W 2018 roku stawka 

za kilowatogodzinę wynosiła 0,30 zł, a w 2021 roku - 0,38 zł. Nie jest to kwota, która byłaby 

decydująca, żadnych oszczędności tu nie widzę. Jeśli lampy byłyby zamienione na lepsze 

i wydajniejsze, wówczas miałoby to sens. Gdybyśmy chcieli zaoszczędzić te 540.000,00 zł, 

to musielibyśmy oszczędzać około 120 lat. Chciałbym zwrócić uwagę, że te 540.000,00 zł 

wzięła jedna firma bez żadnego przetargu, są to ogromne pieniądze. Przypomnę, że wszystkich 

inwestycji, o których wspomniałem było 25: w 2019 roku – 3, w 2020 roku – 7, w 2021 roku – 

8, w 2022 toku – 7. Rozumiem, że z tych inwestycji jest 25 faktur, może część jest łączona.  

Podsumowując wrócę do początku kadencji, wstyd mi było, kiedy przez dwie godziny we 

czworo maglowaliście człowieka - mojego ucznia, za kwotę 1.900,00 zł dotyczącą oświetlenia 

przy fontannie. Co więcej, wójt skierował to sprawę do prokuratury. Jak ta sprawa 

się zakończyła, to wszyscy wiedzą. Dlatego panie wójcie, niech pan nie szuka podtekstów, 
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kiedy radny Falba czy Mroczkowski o coś dopytują, bo to są pieniądze publiczne. My jako 

radni jesteśmy od tego, żeby nie ufać każdemu, stąd te moje dociekliwe pytania. Taka jest rola 

radnych, wiem, że niektórym wygodniej jest posiedzieć i tyle samo wziąć co inni, ale 

to mieszkańcy już ocenią, nie ja. 

P. Wójt – panie radny Mroczkowski dobrze pan powiedział na samym końcu, że to mieszkańcy 

gminy Obryte ocenią nie pan. Podał pan kwotę 540.000,00 zł dotyczącą wszystkich inwestycji. 

Ja panu podałem kwotę dotyczącą wymiany lamp na ledowe, a nie budowy oświetlenia. Czy 

według pana w takich miejscowościach jak Rowy, Sokołowo, Ulaski, Skłudy miało 

nie powstać oświetlenie. Chciałby pan, żeby był ciemnogród jak w 2018 roku. Nie liczyłem 

dodatkowego oświetlenia, którego nie było. Wyliczona została wymiana zwykłych lap 

na ledowe energooszczędne. Wymiana kosztowała 340.000,00 zł, nie dopowiedział pan, 

że 190.000,00 zł pochodziło z funduszu sołeckiego, o którym zadecydowali mieszkańcy. Poza 

tym 30.000,00 zł dostaliśmy od Marszałka, natomiast kwota 119.000,00 zł to koszty własne. 

Jakby pan się dobrze przyjrzał, to zauważył by pan, że wymianę lamp robiła nie jedna firma, 

a trzy firmy. Były zapytania ofertowe, na stronie jest informacja, może pan to prześledzić, 

która oferta była najkorzystniejsza. Nie wymieniałem tych lamp, które były dołożone tam, 

gdzie ich nie było. Doliczy pan jaka ilość lamp była zwiększona, ile zostało dołożonych, tego 

pan nie powiedział. Cena jest o 3.000,00 zł mniejsza. Lamp było niecałe 700, a teraz jest koło 

1.000,00 zł i jest oszczędność. Nawet jakbym powiedział, że nie ma oszczędności to i tak byłby 

pan przeciwny, bo chce pan zrobić wszystko na przekór.  

P. Mroczkowski – jeśli z 100.000,00 zł, 3.000,00 zł nazywa pan oszczędnością, to gratuluję 

panu. W 2019 roku nie było funduszu sołeckiego, było wydane 110.000,00 zł. 

P. Wójt – tak w 1019 roku nie było funduszu sołeckiego. Było zrobiona modernizacja 

w Gródku Nowym w kwocie 22.000,00 zł oraz modernizacja w Grodku Nowym i Rządowym 

w wysokości 37.900,00 zł. 

P. Mroczkowski – oraz w Psarach w wysokości 50.000,00 zł. 

P. Wójt – tak w Psarach również. 

P. Mroczkowski – czyli razem mamy 108.000,00 zł. 

P. Wójt – zgadza się. 

P. Przew. RG – pani radny Mroczkowski, pan tutaj chwali się fontanną. Ta fontanna podziałała 

rok i może też pan pamięta, ile w to było włożonych pieniędzy. Jak stanęła, tak nie działa do tej 

pory. 

P. Mroczkowski – wszystko jest do naprawy, to jest celowa robota. 
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Ad. 6. Wolne wnioski i informacje. 

P. Przew. RG – czy są jakieś pytania bądź uwagi. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Ad. 7. Zakończenie obrad. 

Godz. 12:27 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie XXXVI Sesji Rady 

Gminy Obryte zwołanej w trybie pilnym. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

/Grażyna Seroka/ 

Przewodniczący Rady Gminy 

/Krzysztof Oleksa/ 


